

Article XV

INTER-AGENCY AGREEMENTS

The Organization agrees to inform the Economic and Social Council of the nature and scope of any formal agreement contemplated and to notify the Council of the conclusion of any formal agreement between the Organization and any other specialized agency, inter-governmental organization, or non-governmental organization.

Article XVI

LIAISON

1. The United Nations and the Organization agree to the foregoing provisions in the belief that they will contribute to the maintenance of effective liaison between the two organizations. They affirm their intention of taking whatever further measures may be necessary to make this liaison fully effective.

2. The liaison arrangements provided for in the foregoing articles of this agreement shall apply as far as appropriate to the relations between such branch or regional offices as may be established by the two Organizations as well as between their central machinery.

Article XVII

IMPLEMENTATION OF THE AGREEMENT

The Secretary-General of the United Nations and the appropriate authority of the Organization may enter into such supplementary arrangements for the implementation of this agreement as may be found desirable.

Article XVIII

REVISION

This agreement shall be subject to revision by agreement between the United Nations and the Organization.

Article XIX

ENTRY INTO FORCE

This agreement shall come into force on its approval by the General Assembly of the United Nations and the Assembly of the Organization.

166 (VII). Relations with and co-ordination of specialized agencies and work programmes of the United Nations and specialized agencies

*Resolution of 29 August 1948
(document E/1059)*

The Economic and Social Council,

Having examined the report of its Committee on Matters relating to Co-ordination¹ regarding the processes of co-ordination, the progress made in administrative and budgetary co-ordination and questions of programme co-ordination reported to it by the specialized agencies, the subsidiary organs of the Council and the Secretary-General,

¹ See document E/1038.

Article XV

ACCORDS ENTRE INSTITUTIONS

L'Organisation convient d'informer le Conseil économique et social de la nature et de la portée de tout accord formel qu'elle se proposerait de conclure avec toute autre institution spécialisée ou organisation intergouvernementale ou non gouvernementale, et de notifier au Conseil la conclusion de tels accords.

Article XVI

LIAISON

1. L'Organisation des Nations Unies et l'Organisation conviennent des dispositions précédentes dans l'espoir qu'elles contribueront à assurer une liaison effective entre les deux organisations. Elles affirment leur intention de prendre toutes les mesures supplémentaires qui pourront être nécessaires pour rendre cette liaison vraiment efficace.

2. Les dispositions relatives aux liaisons prévues aux articles précédents du présent accord s'appliqueront, dans toute la mesure du possible, tant aux relations entre les bureaux régionaux et locaux que les deux organisations pourront établir, qu'aux relations entre leurs administrations centrales.

Article XVII

EXÉCUTION DE L'ACCORD

Le Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies et les autorités compétentes de l'Organisation peuvent conclure tous arrangements complémentaires opportuns en vue d'appliquer le présent accord.

Article XVIII

REVISION

Le présent accord sera sujet à révision par entente entre l'Organisation des Nations Unies et l'Organisation.

Article XIX

ENTRÉE EN VIGUEUR

Le présent accord entrera en vigueur lorsqu'il aura été approuvé par l'Assemblée générale des Nations Unies et l'Assemblée de l'Organisation.

166 (VII). Relations avec les institutions spécialisées et coordination de leur action ; programmes de travail de l'Organisation des Nations Unies et des institutions spécialisées

*Résolution du 29 août 1948
(document E/1059)*

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné le rapport de son Comité chargé des questions de coordination¹ au sujet des méthodes de coordination, des progrès réalisés en matière de coordination administrative et budgétaire, et des questions de coordination des programmes dont il est traité dans les rapports des institutions spécialisées, des organes subsidiaires du Conseil et du Secrétaire général,

¹ Voir le document E/1038.

Requests the Secretary-General to transmit to the Administrative Committee on Co-ordination and to the specialized agencies the report of the Council's Committee on Matters relating to Co-ordination and the records of the proceedings at the seventh session of the Council relating to these matters¹;

Requests the specialized agencies, the Commissions and the other subsidiary organs of the Council and the Secretary-General to continue their work in pursuance of General Assembly resolutions 125 (II)² and 165 (II)³ and Council resolution 128 (VI) in the light of that examination; and

Decides that an account of the action taken to implement Article 63 of the Charter and of related matters be included in its report to the third regular session of the General Assembly.

167 (VII). Reports of the specialized agencies

*Resolutions
of 19, 24, 26, 27 and 28 August 1948
(document E/1058)*

A

REPORT OF THE INTERNATIONAL LABOUR ORGANIZATION

Resolution of 19 August 1948

The Economic and Social Council

Expresses its appreciation of the second report of the International Labour Organization to the United Nations.⁴

B

REPORT OF THE FOOD AND AGRICULTURE ORGANIZATION OF THE UNITED NATIONS

Resolution of 27 August 1948

The Economic and Social Council

Expresses its appreciation of the supplementary report submitted by the Food and Agriculture Organization to the United Nations⁵; and

Requests the Secretary-General to transmit to the Organization the record of the discussions which took place at the seventh session of the Council on the supplementary report⁶.

¹ See document E/SR.225 and documents E/AC.24/
SR.9-28 inclusive.

² See *Official Records of the Second Session of the General Assembly, Resolutions*, page 29.

³ *Ibid.*, page 76.

⁴ See document E/810.

⁵ See document E/797.

⁶ See documents E/SR.181, 181/Corr.1, 222 and E/AC.6/
SR.34.

Invite le Secrétaire général à transmettre au Comité administratif de coordination et aux institutions spécialisées le rapport du Comité du Conseil chargé des questions de coordination, ainsi que le compte rendu des débats que le Conseil a, au cours de sa septième session, consacrés à ces questions¹;

Invite les institutions spécialisées, les commissions et autres organes subsidiaires du Conseil, ainsi que le Secrétaire général, à poursuivre, en tenant compte de cet examen, le travail qu'ils ont entrepris en application des résolutions 125 (II)² et 165 (II)³ de l'Assemblée générale et de la résolution 128 (VI) du Conseil; et

Décide d'inclure dans le rapport qu'il présentera à l'Assemblée générale, à sa troisième session ordinaire, un exposé des mesures prises en application de l'Article 63 de la Charte et des questions connexes.

167 (VII). Rapports des institutions spécialisées

*Résolutions des 19, 24, 26, 27
et 28 août 1948
(document E/1058)*

A

RAPPORT DE L'ORGANISATION INTERNATIONALE DU TRAVAIL

Résolution du 19 août 1948

Le Conseil économique et social

Prend acte avec satisfaction du deuxième rapport présenté par l'Organisation internationale du Travail à l'Organisation des Nations Unies⁴.

B

RAPPORT DE L'ORGANISATION DES NATIONS UNIES POUR L'ALIMENTATION ET L'AGRICULTURE

Résolution du 27 août 1948

Le Conseil économique et social

Prend acte avec satisfaction du rapport supplémentaire présenté par l'Organisation pour l'alimentation et l'agriculture à l'Organisation des Nations Unies⁵; et

Invite le Secrétaire général à transmettre à cette Organisation le compte rendu des débats que le Conseil a, au cours de sa septième session, consacrés à ce rapport supplémentaire⁶.

¹ Voir le document E/SR.225 et les documents E/AC.24/
SR.9-28 inclus.

² Voir les *Documents officiels de la deuxième session de l'Assemblée générale, Résolutions*, page 29.

³ *Ibid.*, page 76.

⁴ Voir le document E/810.

⁵ Voir le document E/797.

⁶ Voir les documents E/SR.181, 181/Corr.1, 222 et
E/AC.6/SR.34.